
Forslag til VAFFF´s generalforsamling d. 17. april 2018. 

 

På generalforsamlingen i 2017 blev det under eventuelt foreslået, at bestyrelsen skulle arbejde 

videre med forslaget om at Syddjurs Kommune skulle overtage vejvedligeholdelsen og dermed 

opkrævning af vejbidrag.  

Såfremt kommunen overtager vejvedligeholdelsen vil alle grundejere – helårsbeboere, 

sommerhusbeboere og dem der kun har en grund – komme til at betale vejbidrag. Det kan 

kommunen ”klare” i henhold til lov om private veje. 

Det ligger også klart, at kommunen – for sin ulejlighed – vil opkræve et administrationsbidrag på 

9%.  

Det bliver derfor ikke billigere at løse vedligeholdelses- og betalingsproblemet, men alle kommer til 

at betale! Det skal også nævnes, at kommunen ikke vil overtage opgaven med 

vintervedligeholdelse. 

For 2017 viser VAFFF´s regnskab kontingenter på 53.700 kr., udgifter til primært vedligeholdelse 

på 35.300 kr. og dermed et overskud på 18.400 kr. Vi har en beholdning ved årets udgang på 

55.000 kr. Jeg mener vi har et økonomisk fundament som ikke nødvendiggør at kommunen skal 

blandes ind i vedligeholdelsen af vore veje – i hvert fald ikke i øjeblikket. 

Jeg foreslår derfor, at vi i 2019 prøver at differentiere kontingentet således: 

Grunde med helårsbeboelse: 850 kr. – grunde med sommerhuse: 450 kr. – og grunde uden 

bebyggelse: 250 kr. Jeg har fået oplyst at der ud af 81 potentielle betalere d.d. er 29 

grund/husejere der ikke har betalt. Det er ca. 1/3 som ikke har ønsket at bidrage til den fælles 

opgave! Med den laveste takst vil det som minimum give en indtægt på 7.250 kr.  

Jeg synes at med en sådan ”takstpolitik” burde det tale til ”det bedre jeg” hos de 29 

grund/husejere, som p.t. nyder godt af vores relativt gode veje men som ikke synes de bør deltage 

i en solidarisk løsning af økonomien! 

 

Med venlig hilsen 

Freddy Juul Pedersen  

Adilsvej 21 A. 

 


